

《希臘、土耳其》補充須知

(Tour Code: PGA)

希臘

國家概述：希臘位於阿爾幹半島的東南端，東西南三面為地中海環繞，北與馬其頓、保加利亞和阿爾巴尼亞相連，西與義大利、東與土耳其隔海相望，擁有三千座以上的島嶼，自古即為歐、亞兩大洲的進出門戶。

1. 抵達：到達雅典國際機場(ATH)後，名人假期當地代表會在領行李處手舉 "Peony Tours" 標示牌恭候。
2. 氣候：屬地中海型氣候，冬季濕冷，夏季乾熱，晚間較涼，一年內約 280 天的晴天，愛琴海群島的降雨量相對較少。
3. 語言：以希臘語為主，英語為較通行之外國語，法語、義大利語次之。
4. 宗教：95% 以上信仰希臘正教。
5. 簽證：希臘為歐洲申根國家之一，持用有效美國護照 90 天內免簽證；持用其他護照，PGA 行程須希臘多次入境簽證，詳情請查希臘領事館 www.mfa.gr/usa/en/the-embassy
6. 醫療：入境希臘不需免疫接種證明。查詢最新防疫資訊，可上美國疾病防治中心網站 <http://wwwnc.cdc.gov/travel>
7. 外匯：出入歐盟隨身攜帶現金超過 1 萬歐元，須誠實申報，否則被海關查獲恐遭沒收或受罰。不得攜帶毒品、違禁藥品、仿冒品及違反商標及智慧財產權之物品。
8. 海關：希臘古物禁止出口，即便古蹟遺址內之石頭，未經許可亦不准攜出境外。
9. 貨幣：希臘是歐盟成員國，使用歐元(Euro)。大型商店、超市及飯店接受旅行支票或信用卡，一般小額購物及島上小店仍以現金交易為主。應隨身攜帶當地小額零錢，以備上廁所時需付費。
10. 電壓：230V，50Hz，圓頭雙孔式插頭，請自備國際旅行變壓器及萬用插頭。
11. 服裝：1) 希臘四季分明，以舒適的棉質衣服為宜。夏天早晚溫差大，應攜帶保暖的外套。愛琴海遊輪上，宜穿著休閒舒適的服裝。遊覽古蹟時須大量步行，穿著舒適合腳的便鞋是很重要的。2) 天空之城「梅特歐拉」修道院有服裝規定：嚴禁無袖上衣、短褲或短裙，男士請穿長褲，女士須穿過膝長裙。

12. 購物：希臘除了珠寶首飾世界聞名外，其他特產有橄欖油、橄欖香皂、希臘神話雕塑品、民俗娃娃等。

13. 餐飲：不生飲自來水，請購買瓶裝礦泉水。希臘食物最大特色是使用橄欖油。島嶼上盛產海鮮，但物價較高。

14. 攜帶物品：保濕及防曬物品如太陽眼鏡、泳衣、帽子、乳液、防曬油、防蚊藥等，自備胃腸、感冒、暈車暈船藥，及個人處方藥，以及個人衛生用品如牙刷、牙膏、拖鞋等。

15. 治安：觀光業是希臘的主要收入，設有「觀光警察局」處理協助觀光客事宜。旅客應注意自身安全，妥善保管個人貴重物品，結伴而行，遇陌生人搭訕或要求幫忙照相時，最好不予理睬。意外情況，應及時告知導遊與地陪。

16. 緊急電話：遇護照遺失等緊急情況時，請與美國駐雅典大使館聯繫 <http://gr.usembassy.gov> 或電 (210)729-4444。觀光警察 171，警察局 100，港口警察 108，火警 199，救護車 166，緊急醫療協助 112。

17. 2021 年國定假日：反義大利入侵日(10/28)，聖誕節假期(12/25-12/26)。

2022 年國定假日：新年(1/01)，主顯節(1/06)，淨週一(3/07)，獨立日(3/25)，東正教耶穌受難日(4/22)及復活節週一(4/25)，勞工節(5/01)，東正教聖靈主日(6/12)，聖靈週一(6/13)，聖母升天日(8/15)，反義大利入侵日(10/28)，聖誕節假期(12/25-12/26)。

18. 電話：希臘國際冠碼 00，國碼 30，雅典城市代碼 210 從美國直撥去雅典：011+30+210+電話號碼
從雅典直撥去美國：00+1+城市代碼+電話號碼。

19. 遊輪：1) 註明團員姓名和房號的遊輪登船證，將於登遊輪前一夜，由導遊遞交，請妥為保存。2) 團費已含愛琴海遊輪上服務人員的基本小費，以及行程中註明的無限量續杯飲料套餐(不含瓶裝水)和岸上活動，船上其他花費將記入船卡，下船前請旅客自行結清。有關遊輪詳情，請查詢遊輪公司網站 <http://celestyalcruises.com>。

土耳其

國家概述：土耳其地跨歐、亞兩洲，北臨黑海，南臨地中海，東南與敘利亞、伊拉克接壤，西臨愛琴海，北與希臘以及

保加利亞相接；土地面積略大於美國的德州，擁有各種地形，地勢高而且多山。

1. 簽證：一般旅客進入土耳其須有效簽證，但因 PGA 旅客是搭乘遊輪抵達庫莎達西，土國政府允許免入境簽證。
2. 氣候：西南部沿海地區屬地中海型氣候，較溫暖多雨。
3. 語言：土耳其語為官方語言，採用拉丁文字母拼音；觀光區大致可用英語溝通。
4. 宗教：國民有 98% 是伊斯蘭教穆斯林。
5. 匯兌：一般商店及酒店接受歐元、美金及信用卡。

6. 貨幣：土耳其貨幣單位為里拉(Turkish Lira, TRY)，應隨身攜帶當地小額零錢，以備如廁時需要付費。

7. 服裝：土耳其屬於伊斯蘭回教國家，請尊重當地的習俗和規定，避免穿太暴露的無袖上衣、熱褲或短裙。
8. 購物：在土耳其購物，討價還價是一種文化、一種樂趣。特產種類繁多，以手織地毯、彩繪陶瓷、絲巾等著名。
9. 餐飲：不要飲用自來水，瓶裝礦泉水於一般的商店可以買到。肉類以牛肉、羊肉、雞肉為主，當地不食豬肉。

www.peonytours.com

7/19/2021



Things to Know Before You Go

歐洲旅遊須知 EUROPE

ADDITIONAL TRAVEL NOTES Greece & Turkey (Tour Code: PGA)

GREECE is located at the crossroads of Europe, Asia and Africa and has land borders with Albania, the Republic of Macedonia and Bulgaria to the north, and Turkey to the Northeast. The Aegean Sea lies to the east of mainland Greece, the Ionian Sea to the west, and the Mediterranean Sea to the south.

Arrival in Athens (ATH): A representative will be waiting for you at “**Baggage Claim Area**”, holding a sign “**Peony Tours**” for easy identification.

Climate: Most of the country enjoys a Mediterranean climate. Summers are hot and dry with a seven-month period of near constant sunshine generally from April until November. For weather broadcast please check: www.theweathernetwork.com

Language: Greek is the national official language. English is the most widely understood foreign language in Greece, followed by French and Italian.

Religion: More than 95% of Greek citizens are Greek Orthodox Christians.

Visa: Greece is a party to the Schengen Agreement. U.S. citizens who hold valid passports may enter Greece for up to 90 days for tourists without a visa. For non-US passport holders, note that **PGA tour requires multiple visa** to enter Greece. For more visa information please check www.mfa.gr/usa/en/the-embassy.

Health: Vaccinations are not required to enter Greece. Current information on vaccinations and other health precautions can be found at US Centers for Disease Control website: wwwnc.cdc.gov/travel

Cash Controls: Any person entering or leaving the EU has to declare the cash that they are carrying if this amounts to 10,000 Euros or more, this includes checks, travelers' checks, money orders, etc.

Customs: Greek customs authorities have strict regulations concerning the export from Greece of antiquities, including rocks from archaeological sites.

Currency: The currency of Greece is the Euro. You are advised to take more than one means of payment with you (cash, credit card, travelers' check). It's always a good idea to set aside a small amount of cash or pocket money for buying small items and for using public washroom.

Electricity: Electrical current is 230V, 50Hz and uses two-pinned plugs. Appliances from USA require a universal plug adapter and transformer.

Clothing: 1) Bring comfortable, casual clothing and good walking shoes. A warm sweater or jacket is a must for cool evenings. You'll need only comfortable and casual clothes for Aegean Cruise. 2) Meteora Monastery Attire: Shorts, tank tops and sleeveless shirts are prohibited. Men have to wear pants. Women need to wear long skirt, dress or sarong to cover knees.

Shopping: The most popular souvenirs are products of Greece including jewelry, organic and natural products such as olive oil, honey, and jams.

Food and Water: Be careful of the water in all areas and especially on

the islands. Bottled water is available everywhere. Olive oil is the main ingredient you will find probably in just about every Greek dish.

Things to Pack: The sun is very strong in Greece. Don't forget sunglasses, hat, sunscreen, sandal, bathing suit. Remember the Insect repellent, motion sickness pills, medications in the original packaging, and your own toiletries.

Safety and Security: Most visits to Greece are trouble-free, but be aware that incidents of theft of wallets, handbags etc are common on the metro and crowded tourist places. If you are the victim of crime, contact your tour guide and call the emergency line 112

immediately for English speaking assistance.

Important Telephone Numbers: In the event of any problem or in complicated situations, you can get help from US Embassy in Athens, Tel: (210)729-4444, or check website <http://gr.usembassy.gov>. Have the following three digit telephone numbers with you at all times: Universal Emergency Line 112, Fire Service 199, Ambulance 166, Police 100, Tourist Police 171, Coast Guard 108.

National Holidays in 2021: The Ochi Day (10/28), Christmas Holiday (12/25-12/26).

National Holidays in 2022: New Year's Day (1/01), Epiphany (1/06), Clean Monday (3/07), Independence Day (3/25), Orthodox Good Friday (4/22), Orthodox Easter Monday (4/25), Labor Day (5/01), Orthodox Holy Spirit Monday (6/13), Dormition of the Holy Virgin (8/15), The Ochi Day (10/28), Christmas Holiday (12/25-12/26).

International Calls: The international dialing code of Greece is 00, country code is 30; Athens' area code is 210.

Calling USA from Athens, dial:

00 + 1 + Area Code + Phone Number

Calling Athens from USA, dial:

011 + 30 + Area Code + Phone Number

Aegean Cruise: 1) The cruise embarkation labels indicating names and cabin number will be delivered to you by the tour director on the evening before cruise departure. 2) Cruise tipping, shore excursions and beverage package are included in your tour fare as specified in the itinerary. All other expenses on the cruise line will be automatically charged to your Sea Pass Account. For more information, please refer to the cruise company's website <http://celestyalcruises.com>.

TURKEY is on the Mediterranean, in the Anatolian region of West Asia, with a small section in Southeastern Europe separated by the Turkish Straits.

Visa: Turkey entry visa is required for all foreigners; however, PGA passengers who are traveling to Turkey by cruise ship are allowed to enter Turkey without a visa for a maximum period of 72 hours.

Climate: The climate in Turkey has a vast diversity depending on the

diverse topography and latitude. Aegean and Mediterranean coastal areas enjoy the typical Mediterranean climate. For more information please check: <http://www.theweathernetwork.com>

Language: The official language is Turkish. English is popular among the younger generation.

Religion: 98% of Turks are Muslim.

Cash Controls: US dollars, Euros, major credit cards (Visa and MasterCard) and traveler's checks are widely accepted in big cities.

Currency: The currency of Turkey is Lira (TRY). Better have some local money with you at all time for the smaller purchase. Pocket money are usually needed for using public washroom.

Clothing: Dress conservatively and follow all traditional procedures while visiting Turkey. Upon entering a mosque, women have to wear head scarves and not to wear miniskirts or shorts.

Shopping: Bargaining and shopping is part of Turkish culture. Famous products that you may want to bring home from Turkey: carpets, silk, earthenware, coffee, olive oil soap, etc.

Food & Water: Avoid drinking tap water. It is recommended to buy bottled drink water which can be found almost everywhere at stores. Turkish dishes are mainly cooked of meat (beef, lamb, and chicken – pork is not eaten).